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Michal Zahálka, Institut umění – Divadelní ústav

Yerma v Komorní scéně Aréna byla pro mě zejmé-
na v první části mimořádně silným zážitkem – i díky, 
podobně jako v Noře, silnému a koncentrovanému 
výkonu Kamily Janovičové.

Jaroslav Kodeš, Český rozhlas, režisér

Co mě nejvíce těší, je Komorní scéna Aréna. Ta jde 
velmi osobitou cestou založenou na civilním, niterném 
herectví a nepatetickém gestu, což mi velmi imponuje. 
A má navíc velmi výraznou osobnost dramaturgickou 
i autorskou, a tou je Tomáš Vůjtek.

A nejsilnější představení? Pro mě jednoznačně 
Režisér v KSA s mužským hereckým výkonem Marka
Cisovského. (…) také herecký výkon Josefa Kaluži
v roli lékaře v inscenaci Na dotek a herecký výkon 
Magdalény Holcové v roli striptérky taktéž ve hře 
Na dotek.

Jiří P. Kříž, divadelní kritik

Produkce Komorní scény Aréna a Divadla Petra
Bezruče drží stále tato místní divadla nad vším, co se 
v divadle v této zemi děje. (…) Teď jsem plný citu 
a diváckého zážitku z Yermy v Komorní scéně Aréna. 
(…) Nejsilnějších zážitků z představení bylo několik, (…) 
nicméně Yerma v KSA mě vede k tomu, že měním 
veškeré své tipy na inscenaci roku. Pro mne je to 
inscenace roku, neboť režisérka Kateřina Dušková
zde odpovídá na všechny otázky padající na panelové 
diskusi. (…) Z mužských hereckých výkonů je to Marek 
Cisovský v inscenaci Režisér v KSA (…). Mezi ženami 
je to jednoznačně Yerma Kamily Janovičové.

Jan Kerbr, publicista a divadelní kritik

Mezi nejsilnější dojmy patří (…) také inscenace Režisér 
autora Tomáše Vůjtka v KSA. Mužským hereckým vý-
konem zaujal Marek Cisovský v inscenaci Režisér (…).

Co je to „zavěšená 
vstupenka“?
Projekt je inspirovaný tradicí takzvané zavěšené 
kávy, která vznikla v Itálii za druhé světové války. 
Bohatší zaplatili za dvě kávy a druhou nechali pro ně-
koho, kdo si ji nemohl dovolit. Tento princip se v po-
sledních letech rozšířil i u nás a nejen v kavárenském 
prostředí. V roce 2017 přišlo první se „zavěšenou
vstupenkou“ pro dětské publikum brněnské Divadlo
Polárka. Postupně se k tomuto projektu připojilo 
Divadlo Lampion, Malé divadlo a Divadlo Drak.

My bychom rádi společně s ostatními divadly zpro-
středkovali vstupenky i dospělému publiku. Lidem, 
kteří si sami vstupenku nemůžou dovolit. A vy máte 
možnost nám v tom pomoci.

Jak to funguje?

Stačí, když zakoupíte vstupenku, kterou na místě 
“zavěsíte” na předem určené místo označené „za-
věšená vstupenka“, a my ji následně prostřednictvím 
neziskové organizace CHARITA OSTRAVA věnujeme. 
Cena „zavěšené vstupenky“ odpovídá běžné ceně 
vstupenky, tedy 320 Kč.

Dozvím se, kdo mou vstupenku dostal?

Cílem projektu je, aby se lidé mohli cítit v divadle 
zcela začleněni mezi ostatní diváky. Zkrátka tak, aby 
nešlo poznat, kdo si vstupenku koupil a kdo využil 
daru. To, že divák přišel, nám potvrdí náš rezervační
systém, ale navenek „zavěšenou vstupenku“ 
od ostatních nerozeznáte.

Ohlédnutí
za OST-RA-VARem
Jubilejní 25. ročník divadelního festivalu OST-RA-VAR 
skončil v neděli 3. prosince. Na programu loňské 
přehlídky bylo dvanáct divadelních představení
v podání souborů Národního divadla moravskoslez-
ského, Divadla Petra Bezruče, Studia G Ostrava 
a Komorní scény Aréna. Loni jsme na ostravském 
divadelním svátku zahráli Režiséra, Na dotek
a Yermu. A co si o hrách myslí odborné publikum?
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Změna programu vyhrazena.



skončila ako moja postava. Preto si kladiem otázku, 
čím môžem prispieť k tomu, aby bolo vo svete viac 
pokoja. U nás doma si už niekoľký rok nedávame pod 
stromček darčeky a peniaze, ktoré by sme minuli, 
posielame núdznym. Tiež mám „adoptované“ dievčatko 
v Indii, ktorému pravidelne posielam príspevok, aby 
mohla študovať. Mám však pocit, že to hlavné, čo 
môžem urobiť pre pokoj vo svete, je žiť sama so
sebou a so svojimi blízkymi v harmónii a mieri.
Zniem asi trochu kazateľsky, ale naozaj to tak cítim.

Čemu a komu ráda věnuješ čas mimo divadlo?

Študovala som herectvo alternatívneho a bábkového 
divadla, takže mi sú blízke aj experimentálnejšie formy 
divadla. V rámci experimentálnej hudby sa venujem 
práci s hlasom, na čo mi však v poslednej dobe popri 
práci v divadle a materským povinnostiam nezostáva 
veľa času.

Materstvo je však pre mňa nesmierne naplňujúce, tie 
malé deti sú plné radosti, žijú v prítomnom okamihu 
omnoho viac než my a mám pocit, že menia usporia-
danie molekúl v priestore, a tým aj naladenie ľudí 
okolo nich.

Čím jsi chtěla být jako malá? Jaká byla cesta 
k herectví?

Nikdy ma nenapadlo, že budem herečkou. Po skončení 
gymnázia som nemala žiadnu konkrétnu predstavu, 
čím by som chcela byť, bavilo ma všetko a vôbec 
som si nevedela vybrať. V tej dobe som veľa chodila 
na výtvarku do základnej umeleckej školy. Nakoniec 
som sa prihlásila na záhradnú architektúru a uči-
teľský smer výtvarná výchova s angličtinou.

Dodatočne však otvorili odbor učiteľstvo hudobno-
-dramatického umenia a keďže som bola z maturit-
ného ročníka „usedená“, povedala som si, že to môže 
byť fajn, že tam by sme sa mohli aj hýbať
a že to určite bude tvorivé. Začala som súbežne štu-

dovať záhradnú architektúru a hudobno-dramatický 
odbor, no po prvom týždni som vedela, čo ma láka 
viac. Ešte ani vtedy som ale netušila, že o pár rokov 
budem mať herecký titul. Nakoniec som skončila na 
DAMU v Prahe.

Pokud bys nebyla herečkou, kam by směřovaly
tvé profesní kroky?

Niekedy ľutujem, že som nezostala pri tej výtvarke. 
Nie som úplne extrovertný typ a predstava, že som 
sama zatvorená v ateliéri, nemusím nič predvádzať 
pred druhými a môžem byť sama sebe pánom, sa mi 
páči. Milujem tiež hudbu a rovnako si niekedy vravím, 
že je škoda, že som sa jej nevenovala viac. Ale v pod-
state som rada, že je to tak, ako to je, pociťujem 
vo svojom povolaní istú spokojnosť.

Máš vytyčenou nějakou hereckou metu?

Takto o tom nepremýšľam. Vždy mi záležalo predov-
šetkým na tom, s kým tvorím. Myslím si, že je z javiska 
cítiť, či herci, ktorí spolu hrajú, spolu aj súznia. Vtedy 
z toho ide celkom iná energia. Mám rada tú nehranú 
úprimnosť a blízkosť, ktoré sú charakteristické aj 
pre rukopis Arény. Je mi sympatické divadlo, ktoré 
má hlbší význam a reflektuje problémy skutočného 
sveta. Mimo Arény obdivujem tvorbu J. Nebeského 
a z mladšej generácie J. Kačenu, I. Buraja, J. Friča
či M. Hábu.

Jsi doma stejně tady jako na Slovensku? Vnímáš 
ještě nějaký rozdíl v jazycích, nebo už ti srostly 
dokupy?

Jazyky mi zatiaľ nezrástli a ani by som nechcela, 
aby sa tak stalo. Mimo divadla sa snažím hovoriť 
po slovensky, aby som si zachovala čistú slovenskú 
výslovnosť a tiež kvôli dcérke. Bola by som rada, keby 
ovládala oba jazyky rovnocenne, napriek tomu, že 
momentálne žijeme v českom prostredí.

Dotýká se tě aktuální kulturní klima na Slovensku?
Máš obavy o svobodnou tvůrčí práci?

To je ťažká otázka na záver. Kultúra rozhodne 
nemôže byť zredukovaná na vybrané konzervatívne 
tradície, potrebuje životodarný, tvorivý aj kritický 
potenciál umenia. A ten si svoje cesty nájde aj
v najhorších časoch.

Rozhovor vedla Paula Sodomková

Rozhovor s herečkou 
Annou Čonkovou
Súznenie hercov na javisku sa nedá predstierať

Herečka Anna Čonková je pevně rozkročena na 
obě strany česko-slovenské hranice. Na prknech 
Komorní scény ji vídáte první sezónu, nyní třeba jako 
Múzu v inscenaci Režisér. Rozhovor s Annou vzni-
kal kvůli nemoci na etapy a různými komunikačními 
prostředky. Přesto si mezi péčí o dcerku, nemocí 
a zkoušením nové inscenace našla čas, aby divákům 
přiblížila své působení v divadle a představila postavu 
Lízy, kterou ztvárňuje v Dětech Slunce.

V čem tě aktuálně mohou diváci vidět?
Která role si tě získala?

Diváci ma môžu vidieť v inscenácii Režisér, Naši Fu-
rianti a Zápas o generála. Momentálne pracujeme 
na prípravách inscenácie Děti slunce. Gorkého text 
i práca s režisérom Ochodlom ma veľmi baví, aj keď 
pochopenie komplikovaných emocionálnych stavov 
mojej postavy Lízy a jej stvárnenie vo všetkej úprim-
nosti a intimite, nie je úplne jednoduché.

Líza je mladé dievča, ktoré počas demonštrácie bolo 
svedkom toho, ako sa ľudia zabíjali navzájom, násled-
kom čoho zažila panický atak a skončila v nemocnici. 
Ako jediná vníma dianie za múrmi ich domu, vníma 
ako sa jej blízki týmto ľudom vzdialili. Túži po pravdi-
vosti a vrúcnosti, a aj keď vyčíta druhým ich zasle-
penosť, sama nedokáže žiť inak.

Som rada, že môžem hrať práve túto postavu, núti 
ma premýšľať, ako sa zachovať v obdobnej situácií, 
akou je napríklad aj vojna na Ukrajine. Žijeme tu, 
rovnako ako Gorkého postavy v relatívnom bezpečí 
za „múrmi svojho prenajatého domu“. Avšak hneď 
za týmito hranicami je vojnové besnenie. Čo s tým? 
Ako sa k tomu môžem postaviť? Nerada by som 

Komorní scéna Aréna,
příspěvková organizace
28. října 2, 701 85 Moravská Ostrava

Kde nás najdete
V pasáži Knihovny města Ostravy,
hned u Mostu Miloše Sýkory.

Komůrka se nachází ve vedlejším vchodě v 1. patře
(dveře nalevo od Vinný sklep U Mostu).

Prosíme choďte včas.
Po zahájení představení není možný přístup do hlediště.

Pokladna

Po–Pá: 15.00–18.30
a ostatní hrací dny vždy hodinu před představením.

pokladna@divadloarena.cz / +420 602 702 120
(ve všední dny 10.00–18.30)

Vstupné
základní 320 Kč / Komůrka 260 Kč
zlevněné 240 Kč / Komůrka 180 Kč
premiéra 420 Kč / Komůrka 290 Kč
veřejná generálka 100 Kč

Vstupenky do Arény můžete zakoupit i na pobočkách 
OSTRAVAINFO!!! a v prodejní síti Colosseum.

Foto Roman Polášek
Grafická úprava Alena Sroková

…u nás jste v dobré společnosti.
www.divadloarena.cz

Činnost Komorní scény Aréna, příspěvkové organizace 
statutárního města Ostrava, je financována z rozpoč-
tu města Ostravy. Divadelní inscenace realizujeme za 
finanční podpory Ministerstva kultury České republiky 
a Moravskoslezského kraje.


